
 
Ajuntament dels Pallaresos

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT

Identificació de la sessió

Número: 9/2019
Data: 10 d’octubre de 2019
Horari: 20:00 hores
Lloc: Sala de Sessions de la Casa Consistorial

Convocatòria: Primera

Hi assisteixen:

Xavier Marcos Tuebols

Samuel Urbano Botella

Jordi Sans Ferrer

Maria Jesús Coronado Fuentes

Felicià Fortuny Roselló

Araceli Molina Camacho

Josep Maria Nolla Cabellos

Toni Tenorio Recuero 

Maite Llonch Simó

Esteve Torres Prunera

Maria Grau Alasà

Mariona Valls Cunillera, Secretària-Interventora

Als efectes de la constància fidel del desenvolupament de la sessió, aquesta ha estat 
enregistrada íntegrament  en suport  digital  en  format  àudio  i,  en el  seu cas també 
vídeo, mitjançant càmera digital de la marca PANASONIC model: HDC- SD80 i número 
de  sèrie  E1TG00515,  operada  per  l’empleat  públic  Sr.  Joan  Carles  Petit  Piñol, 
enregistrament que queda gravat en suport targeta SD i minidisc, un exemplar del qual 
enregistrament, sense perjudici de la seva disponibilitat en la pàgina web municipal i 
demés mitjans de publicitació que es puguin adoptar, consta arxivat en la Secretaria de 
l’Ajuntament a efectes de la seva constància, acreditació i fe pública del seu contingut i 
disponibilitat de poder-se constatar. 

Les opinions dels membres de la Corporació en les seves intervencions consisteixen 
en la deliberació sobre aspectes directes o indirectes de l’assumpte de què es tracti, 
sense  especial  transcendència  jurídica  (en  cas  contrari  constaran  transcrites 
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Ajuntament dels Pallaresos

literalment en text) conduents al sentit del vot del grup en nom del qual intervenen. 

Ordre del dia

1.- Aprovació de l’acta de la sessió ordinària 8/2019 de data 25 de juliol de 2019.
2.- Expedient 681/2019 aprovació inicial ordenances fiscals 2020. 
3.- Moció per l’autoconsum fotovoltaic. Presentada per ERC Els Pallaresos.
4.- Moció pobresa energètica. Presentada per ERC Els Pallaresos.
5.- Moció no criminalització independentisme. Presentada per Junts per Catalunya Els 
Pallaresos.
6.-Donar compte dels informes de secretaria intervenció.
7.- Donar compte decrets, resolucions i informes alcaldia.
8.-Precs i Preguntes.

Sr. Nolla -  Abans de començar volem fer un incís. En l’ordre del dia no consta una 
moció que vam presentar el grup municipal Junts per Catalunya Els Pallaresos a les 
23:30 hores  del  dijous  per  registre  d’entrada.  El  ROM ho permet  i  estem dins  de 
termini. Diu que s’han de presentar 4 dies abans de la sessió planària. 

Sr. Marcos  –  Certament,  no està inclosa i si us sembla bé votarem a favor de la 
inlusió de la  moció per  urgència.  Quan es va elaborar el  ROM no estava prevista 
l’administració electrònica i permetia la presentació de mocions mentre l’Ajuntament 
estigues  obert.  Han  tingut  temps  suficient  per  poder-la  presentar,  sembla  estrany 
esperar l’últim dia abans de les 24h de la nit. 

Sr.  Nolla  –  No  li  accepto  que  qüestioni  la  nostra  manera  de  treballar.  Nosaltres 
compaginem les regidories amb les feines particulars i familiars. 

Secretària – Efectivament, es pot incloure per urgència sempre que es voti a favor la 
seva inclusió. El ROM diu que les mocions es poden presentar 4 dies hàbils abans, 
també contempla que el ple es convoqui en 4 dies hàbils, per tant, estem davant una 
incongruència normativa produida per l’abans tecnològic. El ROM es va aprovar quan 
l’Ajuntament tancava a les 14h. Davant aquesta incongruència preval la convocatòria 
del ple que la inclusió de la moció. 

Sra. Grau – Ja que ha sortit aquest problema, seria convenient modificar el ROM per 
evitar que torni a passar. 

Sr. Nolla – Si ho podem tirar endavant, tot i haver-ho presentat dins de termini. I que 
quedi constància que ho vam presentar dins de termini i es votarà per urgència, al 
nostre entendre improcedent, però el que volem és que tirin endavant les iniciatives 
presentades. 

 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: D

N
M

M
G

95
XC

6R
Z6

SZ
AN

AS
LH

XA
2T

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

://
aj

un
ta

m
en

td
el

sp
al

la
re

so
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 2
 d

e 
13

 



 
Ajuntament dels Pallaresos

1.- LECTURA I APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE ACTA DE LA SESSIÓ 8/2019 
DE DATA 25 DE JULIOL DE 2019

Atès que tots els regidors coneixen el redactat de l’acta de l’última sessió, per haver-se 
distribuït amb la convocatòria, es pregunta si hi ha alguna esmena al respecte. 

Sotmesa a votació s’aprova l’acta de la sessió 8/2019 de data 25 de juliol de 2019 
per  set  (7)  vots  a  favor  dels  Srs.  Marcos,  Sans,  Urbano,  Coronado,  Molina, 
Fortuny i  Grau;  i  quatre  (4)  vots  en contra dels Srs.  Nolla,  Tenorio,  Llonch i 
Torres.

Sr. Nolla –  Hem votat en contra perquè el redactat de l’acta, en el punt 14 «precs i 
pregunts» no es correspon a la realitat de l’intercanvi d’impressions que hi va haver i 
omet expressions i impressions d’extrema rellevància al nostre entendre. Tant en la 
pregunta de la Sra. Grau en relació a unes factures d’unipreus, com la meva pregunta 
al regidor d’hisenda en referència a la situació econòmica de l’Ajuntament que el nou 
equip de govern va heretar. 

2.- EXPEDIENT 681/2019 APROVACIÓ INICIAL ORDENANCES FISCALS 2020.

El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment 
per a l’aprovació i modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.

En el  cas  d’imposició  de  nous tributs,  les  Ordenances  fiscals  hauran  d’aprovar-se 
simultàniament a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del text 
legal  esmentat  estableix  que  les  Ordenances  fiscals  contindran  com  a  mínim  la 
determinació dels elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així com les 
dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació.

Quan es  modifiquen les  Ordenances fiscals,  els  acords  de modificació  hauran de 
contenir la nova redacció dels preceptes afectats.

La  publicació  dels  textos  actualitzats  de les  ordenances  fiscals municipals  resulta 
necessària, a fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 
17 de desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de 
servir  com  a  eina  normativa  fonamental  de  gestió  dels  tributs  locals  i  alhora 
comunicació informativa amb els ciutadans.

Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i 
l’article 12 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals possibiliten que 
les  Entitats  locals  adaptin  l’aplicació  de  la  normativa  tributària  general  al  règim 
d’organització i funcionament propi de cada Entitat, previsió aquesta que justifica la 
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Ajuntament dels Pallaresos

proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les modificacions que s’escaiguin, una 
Ordenança General,  redactada a l’empara de l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.

En aquest  sentit,  les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals 
municipals  obeeixen,  al  compliment  de  les  previsions  normatives  esmentades 
anteriorment.

Per tot el qual, es proposa al Ple l’adopció dels següents acords:

Primer.- APROVAR provisionalment per a l’exercici de 2020 i següents la modificació 
de les Ordenances fiscals que es relacionen a l’annex.

Segon.-  Els acords definitius en matèria de modificació d’Ordenances fiscals per a 
l’exercici de 2020, seran objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la Província.

Tercer.-  Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors acords 
provisionals durant el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de 
la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província.

Durant el  període d’exposició pública de les Ordenances,  els qui tinguin un interès 
directe o resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març,  podran  examinar  l’expedient  i  presentar-hi  les  reclamacions  que  estimin 
oportunes.  Transcorregut  el  període  d’exposició  pública  sense  haver-se  presentat 
reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament aprovats.

ANNEX

1.-  Ordenança  Fiscal  núm.  3  reguladora  de  l’Impost  sobre  vehicles  de  tracció 
mecànica. Annex:

L’article 1.1.2 de l’annex es modifica la quota per a remolcs i semiremolcs arrossegats 
per vehicles de tracció mecànica i remolcs i semiremolcs de vehicles articulats de més 
de 2.999 kg de càrrega útil. Passa de 137,45 € a 101,66 €.

L’article 2. Bonificacions de l’annex es modifica l’apartat 1 i 2, i passa a tenir el següent 
redactat:

1. S’aplicarà una bonificació del 20 per cent de la quota els vehicles que emetin entre 
120 i 125 grams de CO2 per quilometratge recorregut, a l’atmosfera.

2. S’aplicarà una bonificació del 40 per cert de la quota els vehicles que emetin menys 
de 120 grams de CO2 per quilometratge recorregut, a l’atmosfera.

2.- Ordenança fiscal núm. 18 reguladora dels preus públics.

- Modificar preu cursets de natació, que quedarà redactat de la següent manera:
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Ajuntament dels Pallaresos

CURSETS DE NATACIÓ I ALTRES ACTIVITATS A LA PISCINA

Iniciació empadronat: 20€/setmana 
Tecnificació empadronat: 20€/ setmana 
Iniciació no empadronat: 24€/setmana 
Tecnificació no empadronat: 24€/setmana

- Modificar article 3 de l’annex 2 , que quedarà redactat de la següent manera:

Article 3er. Quantia

Les tarifes a aplicar, segons la naturalesa de cada acte, seran les següents:

Cap d’any sopar + revetlla adult: 35€ 
Cap d’any sopar + revetlla infantil: 15€ 
Entrada revetlla cap d’any adult: 12€ 
Revetlla Sant Joan adult: 11€
Revetlla Sant Joan infantil: 7€ 
Carnaval entrepà + beguda: 3€ 
Pa amb Tomàquet FM: 2€ 
Inflables piscina FM: 1€

Respecte les entrades de cap d’any sopar + revetlla adult i infantil es limita la compra a 
sis (6) entrades per persona, en ambdos casos.

Llotges de Festa Major

6 cadires
65 €

6 cadires laterals 40 €

10 cadires 100 €

Gots reutilitzables festes 1€

-  modificar  Article  3er.  Quantia de l’annex 3,  que quedarà redactat  de  la  següent 
manera:

Les tarifes a aplicar, segons la naturalesa o classe d’article, seran les següents:
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Ajuntament dels Pallaresos

·                      Samarreta FM home: 7€

·                      Samarreta FM dona/ infantil: 6€

·                      Barret FM: 3€

·                      Ventall FM: 3€

·                      Espelma FM: 1€

·                      Mocador FM: 2€

·                      Bossa /motxilla: 3€

·                      Llibre “Enyorat Pallaresos”: 18€

·                      Llibre “Penallonga”: 10€
·                      Llibre “Els Colors dels Gegants”: 3€

·                      Penó: 6€

Sotmès a votació s’aprova l’anterior acord en tots els seus punts per sis (6) vots 
a favor dels Srs. Marcos, Sans, Coronado, Urbano, Molina i Fortuny; quatre (4) 
vots en contra dels Srs. Nolla, Tenorio, Llonch i Torres; i una (1) abstenció de la 
Sra. Grau.

Sr.  Nolla  –  Creiem  que  les  modificacions  introduïdes  són  irrellevants  i  afecten 
negativament a l’economia dels veïns. I  no compten amb un estudi previ  i  amb un 
justificació tècnica que les avali. També considerem que hi ha moltes altres aspectes 
que s’haurien de canviar i revertirien en el benestar dels nostres conciutadans. 

3.-  MOCIÓ PER L’AUTOCONSUM FOTOVOLTAIC. PRESENTADA PER ERC ELS 
PALLARESOS.

Sr. Alcalde – estem d’acord amb aquesta moció. Però degut a que el 2003 ja es va 
aprovar una ordenança i a falta de una revisió conjunta de les dues ordenances i per 
evitar  duplicitats,  no  tindrem  en  compte  els  percentatges  que  es  reflecteixen  en 
l’esborrany  que  ens  ha  facilitat  a  l’espera  de  l’estudi  de  la  nova  ordenança.  Us 
convidem a que si teniu alguna cosa a dir i a aportar sereu benvinguts. 

Sra. Grau – La ordenança que hem adjuntat és el model de la Generalitat, però sabem 
que  s’haurà  d’adaptar  al  municipi.  La  intenció  era  tenir  el  model  per  adaptar-la. 
Entenem que no s’hagi d’aplicar directament aquesta. 

D’acord amb el redactat de la moció adjunt al present acord.

Sotmès a votació s’aprova l’anterior acord per unanimitat. 
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Ajuntament dels Pallaresos

4.- MOCIÓ POBRESA ENERGÈTICA. PRESENTADA PER ERC ELS PALLARESOS.

D’acord amb el redactat de la moció adjunt al present acord.

Sotmès a votació s’aprova l’anterior acord per unanimitat. 

5.-  MOCIÓ  NO  CRIMINALITZACIÓ  INDEPENDENTISME.  PRESENTADA  PER 
JUNTS PER CATALUNYA ELS PALLARESOS.

El passat dilluns 23 de setembre nou persones d’un Comitè de Defensa de la 
República (CDR) van ser detingudes en una actuació de la Guàrdia Civil amb 
l’acusació  que  estaven  preparant  projectes  terroristes  amb  objectius 
secessionistes.
No és el primer cop que veiem operacions policials similars. L’abril del 2018, 
la ciutadana Tamara Carrasco va ser detinguda sota l’acusació de terrorisme 
i rebel·lió, tancada i incomunicada 48 hores, i confinada a no poder sortir de 
la seva ciutat, Viladecans, durant més d’un any, fins que finalment es van 
retirar les acusacions per la manca de proves. 

La  ciutadania  de  Catalunya  va  poder  comprovar  que  aquella  operació 
policial es basava en acusacions infundades que només tenien l’objectiu de 
desacreditar els CDR.

Aquestes  operacions  generen  en els  detinguts,  en  el  seu  entorn  i  en la 
ciutadania  en  general  una  gran  angoixa  i  patiment.  El  desconeixement 
sobre la seva situació així com la desproporció de les mesures preventives 
que s’han decidit en el passat són font de gran desconcert i d’indignació.

El dret de manifestació és un dret inalienable de les persones. La ciutadania 
catalana ha demostrat des de ja fa molts anys i en nombrosíssimes ocasions 
la  seva  voluntat  de  manifestar-se  pacíficament  en  defensa  dels  seus 
legítims  objectius.  Les  manifestacions  polítiques  pacifiques  son  un  eina 
legítima de reivindicació i protesta.

L’independentisme  català  ha  donat  un  exemple  al  món  amb  les  seves 
manifestacions  i  demostracions  socials,  sempre  multitudinàries, 
escrupolosament pacífiques, cíviques i festives.

La consecució d’una democràcia de qualitat és un dels motius del projecte 
sobiranista. Una democràcia on tots el drets individuals i col·lectius siguin 
respectats. En aquest sentit, el projecte sobiranista no és compatible amb 
cap tipus de coerció, intimidació o expressió no pacífica. 

D’acord amb tot això exposat, demanem que el Ple de l’Ajuntament aprovi 
els següents acords:
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Ajuntament dels Pallaresos

Primer.- Denunciar  la  criminalització  de  l’independentisme  i  defensar  el 
sentit  pacífic,  cívic  i  democràtic  de  l’independentisme  català. 
L’independentisme no és terrorisme.

Segon.- Rebutjar fermament les irregularitats jurídiques i les vulneracions 
dels drets humans que s’han pogut donar en la detenció dels nou ciutadans 
catalans en l’operació impulsada per l’Audiència Nacional i la Guàrdia Civil i  
defensar el dret a la presumpció d’innocència de qualsevol persona.

Tercer.- Defensar  el  lliure  exercici  dels  drets  civils  i  polítics  de  tots  els 
catalans i exigir la fi de la repressió de les persones perseguides i preses per 
les seves idees polítiques.

Quart.- Reivindicar que la lluita per a la consecució dels legítims objectius 
polítics de la llibertat nacional per a Catalunya només pot ser democràtica i 
pacífica. 

Cinquè.- Condemnar la violència de qualsevol tipus i mostrar suport amb 
les persones que es manifesten de forma pacífica i democràtica en defensa 
de les seves idees. A Catalunya totes les idees democràtiques són i seran 
sempre  respectades.  Tothom ha  de  poder  fer  política  en  llibertat,  sense 
coaccions i amenaces de cap tipus.

Sotmes a votació s’aprova l’anterior acord en tots els seus punts per sis (6) vots 
a favor dels Srs. Marcos, Nolla, Tenorio, Llonch, Torres i Grau; i cinc (5) vots en 
contra dels Srs. Coronado, Sans, Urbano, Molina i Fortuny.

Sr. Sans – Explica els fets del passat 23 de setembre. Davant aquests fets, defensem 
el  nostre estat  de dret  i  aquestes detencions venen d’una investigació.  Les forces 
polítiques hem de ser prudents i deixar treballar a la justícia. En aquest moment hi ha 
secret  de  sumari,  per  tant,  i  respectant  la  separació  de  poders,  totes  les  forces 
polítiques hauríem d’evitar presentar mocions que s'avancen a la justícia i posen en 
qüestió  la  separació  de  poders.  Volem  fer  una  crida  a  la  serenor,  tolerància  i 
convivència,  per  això  instem al  president  que es  desvinculi  de  qualsevol  acció  no 
pacífica. El nostre objectiu és treballar per la gent del municipi i cohesionar les nostres 
urbanitzacions. 

Sr.  Urbano  –  Estic  d’acord  amb  el  sentit  pacífic,  cívic  i  democràtic  de 
l’independentisme  català,  així  com  la  condemna  de  qualsevol  tipus  de  violència. 
Considero  agosarat  en  el  moment  judicial  que  ens  trobem  insinuar  que  hi  ha 
irregularitats  jurídiques.  Tampoc  és  a  nosaltres  a  qui  ens  correspon.  Però  si  es 
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Ajuntament dels Pallaresos

demostren irregularitats, seré el primer en rebutjar-les. 

Sra. Molina – Mi voto es que no, estoy de acuerdo con mis compañeros. Respeto los 
ideales independentistas siempre que sean pacíficos. Nosotros no somos el órgano 
competente para adoptar este tipo de acuerdos, de manera reincidente hay acuerdos 
de este tipos y esta cede no es dónde debemos acordar estar cosas. Afortunadamente 
hay separación de poderes y no es el poder ejecutivo quien resuelve estos temas. 

Sr. Nolla – Suposo que tens poca experiència en la política local, però és molt habitual 
que la  majoria  dels  partits presentin  mocions de iniciatives supramunicipals.  És un 
símptoma de salut  democràtica  que un municipi  es  pugui  pronunciar  en qüestions 
supramunicipals. 

6.    MOCIÓ  SOBRE  LA  IMPLANTACIÓ  D’UN  SISTEMA DE  TRANSPORT  PÚBLIC  QUE   
COMUNIQUI TOTES LES ZONES DELS PALLARESOS AMB EL NOU CENTRE MÈDIC , 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER CATALUNYA - ELS PALLARESOS 
(JUNTS)

Sr.  Nolla  –  Per  imperatiu  legal  hem  d'incloure  per  urgència  una  moció  que  vam 
presentar dins el termini legal establert. 

S’aprova per unanimitat incloure la moció per urgència. 

Sr. Nolla – Fa referència al centre mèdic però si s’estableix un transport urbà se li 
poden donar múltiples utilitats. 

Un gran nombre de pallaresencs i pallaresenques es desplacen cada dia en vehicle 
privat  en  alguns  casos  o  a  peu  en  altres  al  nou  Centre  Mèdic  per  rebre  atenció 
sanitària. 

Ara  mateix,  la  connexió  en  transport  públic  entre  les  zones  més  perifèriques  del 
municipi  i  el  nou  centre  mèdic  és  inexistent.  Això  implica  en  alguns  casos 
desplaçaments  a  peu  interminables,  o  bé  uns  costos  econòmics  i  mediambientals 
afegits per accedir a un servei que és públic, tenint en compte a més que no tots els 
usuaris d’aquest servei disposen de la possibilitat o dels recursos per fer-ho en vehicle 
particular.
El  temps  que  cal  invertir  i  les  dificultats  (orogràfiques  i  climatològiques)  dels 
desplaçaments a peu també son un factor a tenir en compte. Altres municipis de la 
comarca  disposen  de  diferents  alternatives  per  facilitar  l’accés  a  aquest  tipus  de 
serveis. 
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Ajuntament dels Pallaresos

D’altra banda, la lluita contra la contaminació de l'aire a les àries urbanes i la creixent 
preocupació de la societat  pels temes mediambientals són alhora una urgència de 
salut pública del país, i només podrem fer-hi front amb un servei de transport públic 
eficient, ràpid, econòmic, còmode i ecològic. Tinguem en compte també que ben aviat, 
quan es declari un episodi de contaminació ambiental, de ben segur molts dels cotxes 
no podran circular per un excés en les emissions màximes permeses.
El servei del què disposem ara mateix els pallaresencs i pallaresenques en aquest 
sentit és inexistent, i creiem que ha arribat l’hora de posar-hi remei.
La nostra proposta és establir una connexió amb autobús o similar al centre mèdic, 
que fomenti l´ús del transport públic per sobre del privat, que permeti accedir-hi amb 
facilitat i amb rapidesa, de manera que es puguin atendre de manera eficient possibles 
urgències i necessitats sobrevingudes dels residents als Pallaresos.
Per tant, volem que el ple dels Pallaresos expressi el seu compromís amb un model de 
mobilitat eficient i sostenible, i per això proposem l’adopció dels següents ACORDS:

1- Manifestar la clara necessitat d’establir un sistema de transport públic que permeti 
apropar tots els usuaris al Centre Mèdic recentment posat en funcionament.

2- Reclamar a l'Autoritat  Municipal la creació d'una línia d'autobús exprés o similar 
entre totes les zones dels Pallaresos i el centre Mèdic que faci el trajecte de manera 
regular i amb una freqüència de pas raonable, en coherència amb les necessitats dels 
veïns i veïnes.

3- Establir  la  gratuïtat  del  servei  proposat  per  a persones jubilades,  pensionistes i 
d’altres que puguin determinar els Serveis Socials d’aquest Ajuntament.

4- Comunicar  aquests  acords  al  Departament  de  Territori  i  Sostenibilitat  de  la 
Generalitat  de Catalunya,  al  Consell  Comarcal  del  Tarragonès i  a la  Delegació del 
govern espanyol a Catalunya.

Sotmes a votació no s’aprova l’anterior acord per quatre (4) vots a favor dels 
Srs.  Nolla,  Tenorio,  Llonch i  Torres;  sis  (6)  vots  en contra  dels  Srs.  Marcos, 
Coronado, Sans, Urbano, Molina i Fortuny, i una (1) abstenció de la Sra. Grau. 

Sra. Grau –  ens abstenim per diferents motius: és cert que necessitem un transport 
públic,  però no només pel  consultori  mèdic,  sinó per  tots  els  veïns.  Per  aplicar-se 
aquesta moció, necessita un estudi econòmic, tècnic i de viabilitat, també creiem que 
hauria d’estar consensuada amb tots els partits polítics i la resta de veïns. Necessitem 
més concreció, horaris, parades...etc.
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Ajuntament dels Pallaresos

Sr. Alcalde – hem votat en contra però no en contra del sentit de la moció. Arriba tard, 
diu que molts veïns es desplacen en vehicle privat per anar al nou centre mèdic, abans 
no es desplaçaven? Què ha canviat?. Abans tampoc hi havia connexió de transport 
públic per anar a l’antic dispensari. Quan jo era regidor de mobilitat , vaig proposar que 
s’inclogués una partida al pressupost 2019 per arreglar aquest problema i vostès van 
dir  que no era prioritari.  Abans també s’havia de desplaçar  la  gent  i  les dificultats 
climatològiques i orogràfiques no han canviat. 

Una vegada més no fan el que demanen. Han vingut a peu avui? Han compartit cotxe? 
Aquest  equip de govern posarà remei al  problema del  transport.  Des de fa mesos 
tenim pressupostos i contactes d’empreses dedicades al transport. Estem a l’espera 
de resposta de les AMPES. 

Estan venent una feina que no han fet i ho estan venent a la gent gran i malalta dels 
Pallaresos, prou més de mentides Sr. Nolla, no permeti que el facin caure en aquest 
joc brut. 

Sr. Nolla – Subscrit l’explicació de vot de la Maria a no ser que no hagis sentit el que 
hem dit, que anava dirigit a tota la ciutadania, no només als usuaris del centre mèdic.

Al Sr. Marcos, prefereixo no opinar, doncs si diu que jo no tinc criteri ni personalitat, i 
que estic influït pels meus companys de partit, em fa llàstima i pena que es dirigeixi a 
mi en aquests termes. 

La temporalitat de la proposta, no ha dit res que jo no hagi proposat en la meva moció, 
no sé en quin punt ho tenen l’equip de govern. 

Sr.  Tenorio  –  Aquesta moció  la  portàvem al  nostre programa i  des  del  principi  la 
teníem preparada. Efectivament, la orografia on estava abans el consultori ha canviat, 
doncs  ha  canviat  la  ubicació  del  consultori  mèdic.  El  80% de  la  gent  usuària  del 
consultori era del casc antic, per tant, era la ubicació idònia. 

Vostè Sr. Alcalde diu que ja tenen unes actuacions fetes, nosaltres els motivem que ho 
tirin endavant. 

Respecte les partides pressupostàries del 2019, vostè va preveure unes inversions 
seves de 1.900.000 euros en un pressupost de 3.000.000 euros. Amb aquestes xifres 
vaig anar al departament de secretaria intervenció i em van dir que era impossible amb 
els ingressos que tenim. No és que no es vulgui fer el que diu, sinó que s’havia de 
retallar alguna cosa. 

7.-DONAR COMPTE DELS INFORMES DE SECRETARIA INTERVENCIÓ.

Es dona compte dels  informes de secretaria  intervenció número 9/2019,  10/2019 i 
11/2019. 
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Ajuntament dels Pallaresos

8.- DONAR COMPTE DECRETS, RESOLUCIONS I INFORMES ALCALDIA.

Es dona compte dels decrets d’alcaldia número 630/2019 devolució fiança d’obres al 
decret 820/2019 convocatòria ple ordinari de 10 d’octubre de 2019. 

9-PRECS I PREGUNTES.

Sra Grau – preguntes:

-  En quin estat es troba el sector del SAU-5?
- El passat abril del 2018 es va aprovar una proposta per canviar el nom del parc de 
davant del Boada pel nom de Guillem Agulló. Quan està previst que es posi la placa?
- Des del departament de Salut s’ha comunicat que es faran les obres de connexió  de 
les aigües pluvials al clavegueram municipal. Com està aquest tema?
- En quin punt es troba la construcció del vial que ha d’unir la urbanització PP amb el 
centre del poble?
-  Volem  saber  si  l’Ajuntament  s’ha  adherit  al  programa  de  treball  2019  que 
subvenciona la Generalitat?
- Segons el contracte del CCT referent a les escombraries, la poda s’ha de recollir un 
cop  per  setmana  i  els  residus  4  cops  per  setmana.  Aquest  servei  no  es  realitza 
adequadament,  considerem  que  l’Ajuntament  ha  de  reclamar  a  l’empresa  que  es 
realitzi correctament. Volem saber si des de l’ajuntament s’ha fet alguna cosa.
-  Hem  vist  que  el  CFB  dels  Pallaresos  porta  les  samarretes  de  publicitat  de 
l’Ajuntament i al Wala es poden comprar. Quin cost han tingut per l’Ajuntament aquesta 
publicitat?  Quins  criteris  s’ha seguit  i  si  la  resta  d’entitats  poden gaudir  d’aquesta 
publicitat. Saber si estan al corrent del pagament.
- Insistim qui va demanar les targetes regla del Wala? A qui anaven destinades? Si 
s’han utilitzat o no.

Prec:
- detectem que a la pàgina web es pengen els vídeos dels plens però des del 2017 no 
es pengen les actes.

Sr. Alcade – li donarem resposta al proper ple de totes les preguntes. 

Sr. Nolla – preguntes:

- Tal com es va comprometre el regidor d’hisenda el passat ple. Volem que ens doni 
una descripció detallada de la situació econòmica del consistori del tercer trimestre del 
2019.
-  També  ens  va  comentar  que  hi  havia  427.000  euros  del  2018  que  els  havia 
d’incorporar al 2019 i que no els trobava. Saber si ja els havia trobat i on els havia 
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Ajuntament dels Pallaresos

col·locat.
-  Avui  exigeixo  una  explicació  clara  i  concisa  de què  ha passat  amb les  targetes 
unipreus. En concepte de què es va emetre? Qui van ser els beneficiaris? En concepte 
de què van ser beneficiaris? qui va ser el responsable que els va retirar de la botiga? i 
quin  import?  Doncs passats  dos mesos  del  ple  on ens van tirar  responsabilitats  i 
calumnies en referència a aquest tema volem deixar-ho clar.
- En quina situació es troba el poliesportiu municipal?-
- Volem saber perquè hi ha hagut apagades de llum al camp de futbol les dues últimes 
setmanes?
- En quina situació  es trobava la  relació  entre l’Ajuntament  i  el  Club de Patinatge 
Quimera referent a les instàncies que demanen un espai per patinar. 
- Quina és la situació del vial de pallaresos park?
-  Com és  possible  que  una  familiar  consanguínia  d’una  regidora  emeti  factures  a 
aquest ajuntament? Quan el rom com la llei de contractes diuen bastantes coses al 
respecte.
- També volem saber com es troba el pagament del patrocini del CFB Pallaresos.

El tema d’unipreus exigeixo que ens ho expliqueu, ja n’hi ha prou de calúmnies. Per 
honor a aquestes persones que quedin clares totes les preguntes que hem fet. 

Sr. Alcalde – contestarem al proper ple. 

Sr. Nolla – No, el Sr. Fortuny es va comprometre a respondre i a descriure la situació 
econòmica. No sé amb quina moralitat em recrimina que presenti la moció a les 23h 
quan després de dos mesos no em podeu explicar la situació econòmica en què us 
vau trobar l’Ajuntament. Que consti en acta que no ha volgut respondre les preguntes 
efectuades l’últim ple, quan s’hi va comprometre. 

Sr. Alcalde – ha superat el temps del ROM. El ple s’acaba aquí, no puc aguantar més 
per motius personals. 

I no havent-hi més assumptes que tractar, s'aixeca la sessió essent les 21:32 hores 
(les vint-i-una hores i trenta-dos minuts), del contingut de la qual s'aixeca la present 
acta que signa el Sr. Alcalde i jo, la Secretària-interventora, que dono fe.

 
Els Pallaresos, 10 d’octubre de 2019

Vist-i-plau, l’Alcalde 
F. Xavier Marcos Tuebols

 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: D

N
M

M
G

95
XC

6R
Z6

SZ
AN

AS
LH

XA
2T

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

://
aj

un
ta

m
en

td
el

sp
al

la
re

so
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
3 

de
 1

3 


		esPublico Gestiona - Ajuntament dels Pallaresos
	2019-12-03T14:36:34+0100
	Pallaresos, Els
	CPISR-1 C MARIONA VALLS I CUNILLERA
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament dels Pallaresos
	2019-12-04T20:00:08+0100
	Pallaresos, Els
	XAVIER MARCOS TUEBOLS - 39659939G (FIRMA)
	Ho accepto




